
2019  58

Bronnen
Noord Hollands Dagblad: https://www.noordhollandsdagblad.nl/cnt/dmf20190713_5348548/noord-hollanders-
betalen-de-rekening-van-onthutsend-debacle-afvalcentrale-amsterdam-vreest-de-
pvv?utm_source=google&utm_medium=organic 
Telegraaf: https://www.telegraaf.nl/nieuws/876794223/geheime-stukken-onthutsend-beeld-afvalcentrale-
amsterdam?utm_source=google&utm_medium=organic

 

Aan de leden van Provinciale Staten van Noord-Holland

Datum ingekomen vragen : 16 juli 2019 
Datum GS-besluit : 27 augustus 2019

Vragen nr. 58

Vragen van mevrouw J. Vastenhouw (Forum voor Democratie) over Afval Energie Bedrijf (AEB) 

De voorzitter van Provinciale Staten van Noord-Holland deelt u overeenkomstig het bepaalde in 
artikel 45 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van 
Provinciale Staten mede, dat op 16 juli 2019 door het lid van Provinciale Staten, mevrouw J. 
Vastenhouw (Forum voor Democratie), de volgende vragen bij Gedeputeerde Staten zijn 
ingekomen.

INLEIDING VRAGEN

Op woensdag 10 juli namen wij via de Telegraaf kennis van de toestand bij het AEB. 

Gezien het vorenstaande stelt ondergetekende, namens de fractie van FvD NH, de volgende 
schriftelijke vragen:

VRAGEN INCLUSIEF BEANTWOORDING GEDEPUTEERDE STATEN

Vraag 1:
Wat was tot 10 juli het standpunt van de Provincie Noord - Holland over warmtenetten? 

Antwoord 1:
De provincie Noord-Holland ziet warmtenetten als één van de oplossingen om woningen 
aardgas vrij te maken. Binnen de Metropool Regio Amsterdam hebben 37 publieke en private 
partijen, waaronder de provincie Noord-Holland, in 2018 een samenwerkingsovereenkomst 
Warmte/Koude gesloten. In deze samenwerkingsovereenkomst hebben partijen de collectieve 
ambitie bekrachtigd om aardgas uit te faseren in de gebouwde omgeving per 2050 en binnen 
deze ambitie te werken aan warmtenetten als aantrekkelijk alternatief voor aardgas.  
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Vraag 2:
Is dit standpunt ten aanzien van warmtenetten veranderd door de gebeurtenissen bij het AEB en 
zo ja, wat is het nieuwe standpunt ten aanzien van warmtenetten?

Antwoord 2:
Nee, dit standpunt is niet veranderd.

Vraag 3:
Heeft de Provincie Noord-Holland direct of indirect belangen in het AEB en zo ja, wat zijn deze 
directe of indirecte belangen? 

Antwoord 3:
De provincie Noord-Holland heeft direct noch indirect (financiële) belangen in het AEB.

Vraag 4:
Welke rol ziet de Provincie Noord - Holland voor zichzelf weggelegd als het gaat om de situatie 
bij het AEB?

Antwoord 4:
Gedeputeerde Staten van Noord-Holland zijn bevoegd gezag voor vergunningverlening, 
toezicht en handhaving op grond van de Wet algemene bepalingen omgevingsrecht en het 
Besluit risico’s zware ongevallen voor de inrichting Afval Energie Bedrijf Amsterdam (AEB). Deze 
taken worden in mandaat uitgevoerd door de Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied (OD 
NZKG). Ons college is daarnaast bevoegd voor de tijdelijke ontheffingen die zijn afgegeven voor 
de stort van brandbaar afval op onder meer de stortplaats Nauerna, de behandeling van de 
toestemming voor de tijdelijke opslag van slib in de Amsterdamse haven en de plaatsing van 
noodgeneratoren bij het AEB in verband met de warmtelevering aan de inwoners van 
Amsterdam. Ons college kiest ervoor onze rol op dit moment hiertoe te beperken.

Vraag 5:
Dat er problemen waren bij het AEB was al langer bekend. Is er een verklaring waarom 
bijvoorbeeld de Omgevingsdienst niet eerder aan de bel heeft getrokken en zo ja, wat is 
hiervoor de verklaring?

Antwoord 5:
In november 2017 heeft de OD NZKG in overleg met de gedeputeerde gesproken over het onder 
verscherpt toezicht plaatsen van het AEB. Bij brief van 7 februari 2018 is het AEB door de OD 
NZKG, namens ons college, onder verscherpt toezicht geplaatst. De OD NZKG is de dienst die 
namens het college van Gedeputeerde Staten belast is met de taken op het gebied van 
vergunningverlening, toezicht en handhaving. De OD NZKG voert deze taken in nauwe 
samenwerking met de Inspectie Sociale Zaken en Werkgelegenheid (ISZW), de veiligheidsregio 
(VR) en andere partners uit. Het college is en wordt door OD NZKG met regelmaat geïnformeerd 
over de voortgang. Het resultaat van de door de provincie, en namens haar de OD NZKG, 
ingezette acties, heeft er onder meer toe geleid dat ook bij het AEB het besef is ontstaan dat de 
situatie waarin het bedrijf verkeert niet langer houdbaar is. Dit besef heeft de directie van het 
AEB begin juli doen besluiten tot het stilleggen van vier van de zes verbrandingslijnen (safety 
shutdown).
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Vraag 6:
Gaat de Provincie Noord - Holland verantwoordelijkheid pakken als blijkt dat het AEB niet aan 
haar leveringsplicht kan voldoen en zo ja, op welke manier?

Antwoord 6:
De provincie Noord-Holland heeft in dit verband geen formele rol of bevoegdheid. 

Vraag 7:
Kan de Provincie Noord - Holland garanderen dat de Noord-Hollanders die afhankelijk zijn van 
warmte uit het AEB niet zonder warmte komen te zitten?

Antwoord 7:
Nee. Zie antwoord vraag 6. De gemeente Amsterdam staat wel garant voor de levering van 
warmte via Westpoort Warmte.

Vraag 8:
Welke scenario’s liggen er wanneer AED geen warmte meer kan leveren?

Antwoord 8:
Het AEB werkt aan noodoplossingen om te kunnen voorzien in de warmtevraag, specifiek met 
het oog op de komende winterperiode, ingeval de installaties van het AEB niet tijdig 
gerepareerd zijn. Hiervoor wordt onder meer gekeken naar de plaatsing van noodgeneratoren.

Vraag 9:
Er staan leningen uit van honderden miljoenen euro’s. Is de provincie hiervoor direct of indirect 
risicodrager en zo ja, wat betekent dit voor de verschillende scenario’s?

Antwoord 9:
De provincie Noord-Holland is direct noch indirect risicodrager voor de leningen die het AEB is 
aangegaan.

Vraag 10:
Er wordt gesproken over oplossingen, zoals verlaagde capaciteit en het tijdelijk stopzetten van 
de afvalverwerking, welke financiële en praktische gevolgen heeft dit voor zowel de burgers als 
voor de Provincie Noord - Holland?

Antwoord 10:
Voor de inwoners van de provincie Noord-Holland heeft de situatie bij het AEB vooralsnog geen 
directe financiële of praktische gevolgen. De provincie Noord-Holland en namens haar ook de 
OD NZKG is op verschillende niveaus betrokken bij het vinden van oplossingen voor de diverse 
problemen die op dit moment spelen. Vooraleerst is dit de veiligheidssituatie bij het AEB zelf, 
maar daarnaast ook gerelateerde problematiek, zoals de verwerking of opslag van 
rioolzuiveringsslib en de verwerking of opslag van afval op andere locaties.

Op dit moment is nog geen volledige duidelijkheid over de wijze waarop de situatie bij AEB en 
de gerelateerde problematieken opgelost kunnen worden. Het AEB geeft aan dat vooralsnog de  
warmtelevering aan Amsterdam en de regio kan worden voortgezet. Door hulp uit de 
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afvalverwerkingsbranche blijft het AEB daarnaast voorlopig in staat het huishoudelijk afval van 
Amsterdam en de regio te kunnen verwerken.


